

## Martin-Weaver Memorial Fund Lecture



Photo credit:  
Shelley Sass

**Friday, May 23, 2014**

**BYTOWN MUSEUM,**

Entrance off Rideau Canal - Ottawa Locks

Informal social gathering from 6:30 pm

Refreshments and food will be served

Free Entrance

Presentations in English.

## Heritage and Landscapes as Human Values

### Speakers:

**Lisa Prosper**, MA in Heritage Conservation  
Director, Centre of Cultural Landscape

**Christophe River**, PhD Archaeology  
Vice-president—Scientific Committee  
ICOMOS Canada

## Martin-Weaver Memorial Lecture

ICOMOS Canada is pleased to announce its association with the MWMF and to present the MWMF Lecture at this 2014 Annual Congress and General Assembly.

The aim of the ICOMOS Canada MWMF is to reflect the life's work of the late Martin Weaver by promoting practical, hands-on education, training and research in the field of heritage conservation in Canada. Funds raised through activities, such as this Heritage Charette and Lecture, will go towards a bursary to be awarded to students/young professionals who demonstrate their commitment to this mission.

Over a career that spanned more than four decades, Martin Weaver devoted his life to the promotion of heritage conservation. A scholar, noted lecturer and prolific writer, he authored *Conserving Buildings: A Guide to Techniques and Materials*, as well as more than 140 articles. He also had an international consulting practice working on projects ranging from cathedrals to cave art to submarines.

He was an adjunct associate professor at Columbia University's Graduate School of Architecture, Planning, and Preservation and was Director of the Center for Preservation Research, from 1991 to 2003.

Martin Weaver has been the recipient of numerous awards in recognition for his outstanding contribution to conservation from many organizations including Heritage Canada Foundation, APT and ICOMOS Canada, which granted him the Jacques Dalibard Award.

***If you wish you may contribute to the MWMF during the Event.***

## MWMF Lecture - Guest Speakers

### Lisa Prosper -

Cultural landscape specialist, Lisa contributed to the cultural landscape theory and practice development in Canada since 2002. She has presented at the UNESCO World Heritage Youth Forum, World Bank, US National Trust for Historic Preservation, George Wright Forum, and National Historic Sites Alliance for Ontario. She contributed to the guidelines for cultural landscapes development in the Standards and Guidelines for the Conservation of Historic Places in Canada and to an online interactive exhibition introducing the collection of the new Aanischaaukamikw Cree Cultural Institute in Oujé-Bougoumou, Quebec.

Since 2009, Lisa has taught courses at Willowbank for both diploma students and heritage professionals, and is the Director of the Centre for Cultural Landscape. She has a BA in Art History and an MA in Heritage Conservation from Carleton University.

### Christophe Rivet -

Heritage conservation archaeologist, policy analyst, planner, and project manager, Christophe contributed to archaeological research projects in Canada, in France and Republic of Georgia, for more than fifteen years.

In 2001, he joined Parks Canada where he led the development of guidelines for archaeological site conservation for the Standards and Guidelines for the Conservation of Historic Places in Canada. He was Project Manager for the nomination in 2012 of the Landscape of Grand Pré to the World Heritage List. Christophe joined ICOMOS in 1998 and has been active both nationally and internationally; he is now Vice-president – Scientific Committee of ICOMOS Canada. Christophe is a Honorary Visiting Fellow, Department of Archaeology and Ancient History and holds a PhD in Archaeology from the University of Leicester and a Master's degree in Conservation of built environment from Université de Montréal.

## Conférence à la mémoire de Martin Weaver



Photo:  
Shelley Sass

**Le vendredi 23 mai 2014**

De 18h30 à 21h30  
BYTOWN MUSEUM

Entrée par le Canal Rideau –Écluses d'Ottawa  
Entrée libre  
Une rencontre amicale est prévue à 18h30.  
Un goûter et rdes afrîchissements seront servis

Présentations en anglais

### Patrimoine et paysages en tant que valeurs humaines

#### Speakers:

**Lisa Prosper**, MA in Heritage Conservation  
Directeure, Centre of Cultural Landscape

**Christophe River**, PhD Archaeologie  
Vice-president - Comité scientifique  
ICOMOS Canada

## Conférence à la mémoire de Martin Weaver

ICOMOS Canada a le plaisir d'être associée au Fonds commémoratif Martin-Weaver et de présenter à son congrès annuel la Conférence à la mémoire de Martin Weaver.

La mission du Fonds commémoratif Martin-Weaver (MWMF) est de perpétuer le travail de feu Martin Weaver en encourageant la formation et la recherche pratiques dans le domaine de la conservation du patrimoine au Canada. Les fonds recueillis grâce à des activités servent à constituer des bourses qui seront décernées à des jeunes professionnels ou étudiants qui ont cette mission à cœur.

Au cours de sa carrière de plus de 40 ans, Martin Weaver s'est consacré à la promotion de la conservation du patrimoine. Érudite, confèrencier réputé et auteur prolifique, il a publié l'ouvrage *Conserving Buildings: A Guide to Techniques and Materials* et plus de 140 articles. Expert-conseil de réputation internationale, il a de plus travaillé à des projets variés tels les cathédrales, l'art rupestre et les sous-marins.

M. Weaver a été professeur agrégé adjoint à l'École supérieure d'architecture, d'urbanisme et de préservation de l'Université Columbia et il a été Directeur du Centre de recherches sur la préservation dans cette université, de 1991 à 2003. Il a reçu des prix de reconnaissance de nombreux organismes qui ont mis en lumière sa contribution remarquable aux efforts de conservation., dont Héritage Canada, l'APT et ICOMOS Canada (prix Jacques-Dalibard).

*Si vous souhaitez faire un don, nous recueillerons celui-ci lors de la conférence.*

## Conférenciers invités

### Lisa Prosper -

Lisa a contribué en tant que spécialiste en paysages culturels, au développement de la théorie et de la pratique au Canada depuis 2002., et a présenté à différents forums importants tels le Forum de la jeunesse du patrimoine mondial de l'UNESCO, la Banque mondiale, US National Trust for Historic Preservation, l'Alliance des Lieux historiques de l'Ontario. Lisa enseigne à Willowbank depuis 2009 et est Directrice du Centre du paysage culturel.

Lisa a contribué au développement des lignes directrices pour les Paysages culturels pour les Normes et lignes directrices pour la conservation des lieux patrimoniaux du Canada; et à une exposition interactive en ligne présentant la collection de l'Institut culturel cri Aanischaaukamikw dans Oujé-Bougoumou, Québec.

### Christophe Rivet -

Archéologue, analyste de politique, planificateur, et chef de projets depuis plus de quinze années, Christophe a contribué à des projets de recherche archéologique aux lieux historiques nationaux du Canada atlantique, en France et en République de Géorgie. En 2001, il joint Parcs Canada d'où il dirige le développement des lignes directrices pour les sites archéologiques pour les Normes et lignes directrices pour la conservation des lieux patrimoniaux au Canada. Il a été chef de projet pour la nomination en 2012 du Paysage de Grand-Pré à la Liste du patrimoine.

Christophe a joint l'ICOMOS en 1998 où il a été actif nationalement et internationalement : il est présentement Vice-président – Comité Scientifique. Il détient un Honorary Visiting Fellow, Department of Archaeology and Ancient History et un Doctorat en archéologie de l'Université de Leicester et, une maîtrise en Conservation de l'environnement bâti de l'Université de Montréal.

